
Protokół Nr LIV/2018
z LIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 25 stycznia 2018 roku

w sali Urzędu Miejskiego Stary Rynek 1.

Ustawowa liczba Radnych - 21
Obecnych na Sesji              - 21

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad LIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.

3. Przyjęcie protokołu z LI, LII i LIII Sesji Rady Miejskiej.

4. Informacja  o  realizacji  Łowickiej  Karty  Dużej  Rodziny  3+  i  rodzin  zastępczych  
za 2017 rok oraz  Łowickiej Karty Seniora za 2017 rok. 
5. Rozpatrzenie uchwał: 

1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2018 rok,
2/ w sprawie określenia  Regulaminu otwartego konkursu ofert  na realizację  zadania
publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteria wyboru ofert, 
3/ w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego
uczniów  objętych  wychowaniem  przedszkolnym  do  końca  roku  szkolnego  w  roku
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat,
4/ w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości położonej w
Łowiczu obręb Bolimowska, 
5/ w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zakład Gospodarki Mieszkaniowej w
Łowiczu kolejnych umów najmu i dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony z
tymi  samymi   stronami,  których przedmiotem są te same nieruchomości  znajdujące się w
zasobach Gminy Miasto Łowicz, pozostające w administracji tej jednostki organizacyjnej.

6. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
7. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
8. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
9. Zakończenie obrad LIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad.1.
Otwarcia obrad LIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Łowiczu Radny Michał Trzoska. Powitał  Radnych oraz zaproszonych gości: Burmistrza Miasta
Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, Zastępcę Burmistrza Miasta Pana Bogusława Bończaka. Powitał
Pana Roberta Florczaka –Prezesa ZEC w Łowiczu, Przewodniczących Zarządu Osiedli, Sekretarza
Miasta  Panią  Marię  Więckowską,  Skarbnika  Miasta  Pana  Arkadiusza  Podsędka,  Naczelników
Wydziału,  Dyrektorów  jednostek  organizacyjnych  miasta,  Radcę  Prawnego  Panią  Jolantę
Służalską–Mrożewską pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych jest 21 Radnych,
wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.
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Tradycją  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  są  podziękowania,  w  dniu  dzisiejszym  wręczono
podziękowania  i łowickie upominki restauratorom i osobom pomagającym przy organizacji Wigilii
dla mieszkańców.

1. Ewa Perzankowska
2. Ewa Polit
3. Kinga Felczyńska
4. Natalia Stadnik
5. Martyna Szatkowska
6. Julia Nićka
7. Agnieszka Grzyb
8. Katarzyna Leszczyńska
9. Miłosz Kępka
10. Restauracja POLONIA
11. Restauracja POLONIA W ZACISZU
12. Restauracja braci JAŻDŻYK
13. Hotel ROZDROŻE
14. ZAKŁAD AKTYWNOŚCI ZAWODOWEJ

 
Nagrody sportowe dla zawodników otrzymali:

1. Mateusz Gładki
2. Piotr Podsędek
3. Mateusz Podsędek
4. Piotr Tkacz
5. Patryk Papuga
6. Kacper Misiak
7. Marcel Wnuk
8. Malina Wójcik

Nagrody sportowe dla  trenerów otrzymali:
1. Robert Kucharek
2. Jarosław Rachubiński
3. Artur Balik
4. Paweł Kutkowski
5. Jakub Jędrachowicz
6. Dawid Ługowski
7. Iwona Grzegory-Gajda
8. Waldemar Kret
9. Milena Wysocka
10. Maciej Siemieńczuk

Stypendia artystyczne otrzymali:
1. Dominik Domińczak
2. Małgorzata Garstka
3. Mateusz Jagiełło
4. Malwina Ciesielska
5. Patryk Kosenda
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6. Zuzanna Kowalik
7. Weronika Kołodziejczyk
8. Izabela Pudłowska
9. Magdalena Tomecka
10. Zuzanna Łykowska
11. Tomasz Muras
12. Angelika Waracka 

Stypendia sportowe otrzymali :
1. Bartosz Włuczyński
2. Alicja Bielecka
3. Adam Surma
4. Damian Raróg
5. Ksenia Włuczyńska
6. Kamil Olewicz
7. Patryk Pająk
8. Jakub Pająk

 
Ad. 2.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  proponowany  porządek  obrad  LIV Sesji  wraz
z projektami uchwał został przesłany wszystkim  zaproszonym.
Radni uwag oraz innych propozycji nie zgłosili 
Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad LIV Sesji został przyjęty bez zmian.

Pan Robert Florczak –Prezes ZEC Łowicz poinformował,  że od dnia 15 stycznia pełni funkcję
prezesa ZEC spółka z o.o. w Łowiczu, zarząd pracuje w nowym składzie. Obecnie przedmiotem
analizy jest wynik finansowy spółki, który zamknął się stratą. Od m-ca października roku ubiegłego
spółka oczekuje na ustalenie nowych taryf w Urzędzie Regulacji Energetyki. ZEC w Łowiczu w 
planach na najbliższy rok  zakłada innowacyjność i dalszą modernizację . 

Ad. 3
Protokół z LI Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarzem LI Sesji był Radny Leszek Plichta, Sekretarz Sesji oraz Radni nie zgłosili uwag do
protokołu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że skoro uwag nie zgłoszono, protokół z LI Sesji
został  przyjęty bez zmian.
Protokół z LII Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarzem LII Sesji była Radna Karina Sędkowska-Staszewska,  Sekretarz Sesji oraz Radni
nie zgłosili uwag do protokołu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że skoro uwag nie zgłoszono, protokół z LII Sesji
został  przyjęty bez zmian.
Protokół z LIII Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarzem LIII Sesji  był Radny Mariusz Siewiera,  Sekretarz Sesji  oraz Radni  nie  zgłosili
uwag do protokołu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, protokół z LIII Sesji
został  przyjęty bez zmian.
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Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza LIV Sesji Rady Miejskiej zaproponował Radnego
Jerzego Stobnickiego, który wyraził zgodę.

Ad. 4
Informację o realizacji Łowickiej Karty Dużej Rodziny 3+ i rodziny zastępczej za 2017 rok
oraz Łowickiej Karty Seniora za 2017 rok  –  przedstawiła  Pani Maria Więckowska Sekretarz
Miasta.

(stanowi załącznik)

Radna Zofia Kroc zapytała jak dużo seniorów skorzystało z usług  prawnych i  psychologa  i ile te 
porady kosztowały. 
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta poinformowała, że odpowiedzi  pisemnej udzieli po 
sesji. 

Opinię  Komisji  Społecznej  -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina  Sędkowska-
Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny Leszek
Plichta.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację o realizacji
Łowickiej Karty Dużej Rodziny 3+ i rodziny zastępczej za 2017 rok oraz Łowickiej Karty
Seniora za 2017 rok. 

Ad. 5 Rozpatrzenie uchwał: 

1/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2018 rok - przedstawił Pan
Arkadiusz Podsędek, Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)
Radna Zofia Wielemborek  zapytała o wykonanie podatku PIT i CIT za 2017 rok. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz - poinformował, że wykonanie podatku PIT  plan po zmianach
wynosił  26 638 316  10  zł,  wykonanie  wyniosło  27 196 865  zł,  natomiast  nadwyżka  wynosi
558 549 10  zł . 
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta poinformował, że podana nadwyżka przez Burmistrza
jest do planu pierwotnego, po zmianie planu nadwyżka wynosi ponad  170 000 zł.
Plan podatku CIT wynosił 820 000 zł  wykonanie wyniosło 743 028 11 zł  brakuje 77 0000 zł . 
Radny Robert Wójcik zapytał  o kwotę  60 000 zł przeznaczoną dla Ochotniczej Straży Pożarnej,
która  występowała  o  300 000  zł.  Burmistrz  Miasta  na  posiedzeniu  komisji  zapewnił,  że  
w miesiącu kwietniu dołoży kwotę jaką obecnie nie wie.
Na komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju Miasta  i  Komisji  Budżetu i  Finansów  była  dyskusja dot.
głosowania  nad  budżetem  obywatelskim  w  związku  z  tym  odczytał  i  złożył  wniosek
o pracowanie nowych zasad i trybu wyłonienia dodatkowych inwestycji do budżetu  miasta na 2019
rok (regulaminu  głosowania  i weryfikacji głosów w budżecie  obywatelskim miasta). 

( stanowi załącznik)
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Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz zadeklarował,  że  zostanie  opracowany  nowy  regulamin
głosowania.  Do pracy nad nowym regulaminem zostaną zaproszeni  Radni.  Przyznał,  że obecny
regulamin zawiera niedoskonałości. Nie ma  nigdzie doskonałego systemu. Istotnym jest fakt, że
nadzór prawny  nie zakwestionował  regulaminu tak jak to miało miejsce chociażby w Głownie. 
Radny Mariusz Siewiera odczytał  i złożył pismo wspólnie z Radnym Pawłem Piętą  dot. wyboru 
inwestycji w ogólnomiejskim budżecie obywatelskim Miasta Łowicza na 2018 rok. 

( stanowi załącznik)
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz stwierdzenie cyt. „nie ważne kto oddaje głosy a ważne kto je
liczy”  jest bardzo poważnym oskarżeniem. Jako Burmistrz  odpowiada za przestrzeganie prawa  
w mieście i  za weryfikowanie głosów nie uczciwie oddanych. Komisja  weryfikująca  składała się
z pracowników Urzędu Miejskiego i Przewodniczących Komisji. Podziękował członkom  komisji
za pracę. Zgłosił się Rady Mariusz Siewiera jako obserwator,  jednomyślną decyzją całej komisji
weryfikującej Burmistrz odmówił  udziału w tej weryfikacji. Podobnie postąpiłby w przypadku gdy
zgłosiłby się Radny:  Robert  Wójcik, Krystian Cipiński, Krzysztof  Igielski i każdej innej osobie
która podpisała się pod wnioskami, trudno być sędzią w swojej sprawie.  
Radny Krzysztof Olko nawiązując do wystąpienia Radnego Siewiery i Pięty  stwierdził, że  nie
jest  to manipulacja  a jednak nadużycie.  Nic nie jest w stanie go przekonać,  że o godz.  24- tej
głosuje 100 osób z tzw. chwilówek z serwerów tureckich nad projektem który  zgłosił  Radny Pięta
i Siewiera. 
Radny Krystian Cipiński  został  wychowany w duchu sportowymi  jeśli  coś  w życiu  przegrał
musiał  się pogodzić z  porażką.  Stwierdził,  że Radny Pięta i Siewiera są promotorami projektu
który zgromadził największą liczbę nieuczciwie oddanych głosów. Hipokryzją jest zgłaszanie uwag
i  wątpliwości  co  do  prawidłowości  weryfikacji  tych  głosów,  uderzając  w  honor  i  dobre  imię
członków komisji weryfikującej. 
Radny Mariusz Siewiera stwierdził, że w nikogo nie uderza. Radny Wójcik powiedział, że sposób
odbioru jest adekwatny do sposobu  przekazania, Burmistrz informował, że jest nadwyżka 
W  wysokości  550 000zł,  natomiast  Skarbnik  informował,  że  wynosi  ona  170 000zł.  
Próbuje się obecnie zrzucić na Radnych odpowiedzialność nie wiadomo za co. Jest przekonany, że
ludzie głosowali uczciwie. Powinien wygrać projekt, który uzyskał największą liczbę głosów. Na
jakiej podstawie uznano, że to były głosy nie uczciwie oddane, na podstawie, że nie odpowiedzieli
na e- maile. Złożyli  to pismo aby w przyszłości uniknąć takich posądzeń i sytuacji jaka ma miejsce
dzisiaj. Komisja Rewizyjna po dwukrotnej  kontroli budżetu obywatelskiego wydała zalecenia
o nieszczelności regulaminu głosowania.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz zgodnie  z zaleceniem Komisji Rewizyjnej dot. uszczelnienia 
Regulaminu dokonano weryfikacji głosów zadając pytanie czy jesteś mieszkańcem Łowicza i czy
masz ukończone 16 lat. 
Pan  Michał  Zalewski   Kierownik  Biura ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych  z  analizy  nadesłanych  e-maili  stwierdzono,  że  w  ciągu  1  minuty  nadesłano
8 e-maili  oddających głos na jedną inwestycję. Nazwy e-maili to np. Kwiatek 1, Kwiatek 2 itd.
lub imię i nazwisko od 1- 13. Część adresów założona została na serwerach tureckich, można to
sprawdzić. Opracowano regulamin aby był jak najprostszy, nie zakładano że ktoś będzie próbował
wykorzystać w nim luki. System weryfikowania głosów trwał 3 dni, aby odpowiedzieć na pytania.
Nie ma systemów głosowania doskonałego, w Głownie wykorzystano dane PESEL a to są dane
wrażliwe. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska  uważa że PESEL nie jest  daną wrażliwą. 
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Radna  Zofia  Kroc  zapytała  czy  przy  opracowywaniu  nowego  regulaminu  dla  budżetu
obywatelskiego będą brali udział przedstawiciele Zarządów Osiedli.
Radna Zofia Wielemorek  stwierdziła,  że słowa Radnego Siewiery cyt.  „nie  ważne kto oddaje
głosy a ważne kto je liczy” sprawiły jej ogromną przykrość. Uczestniczyła w  komisji weryfikującej
głosy jako Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów.  Członkowie  komisji  otrzymali   karty
z ilością  głosów  w  rozbiciu  na  dni  bez  podania  nazwy  zadania.  Komisja  jednogłośnie
zadecydowała, że należy głosy zweryfikować  aby wygrała ta inwestycja która otrzymała najwięcej
uczciwie  oddanych  głosów. Lokalna  prasa  telefonicznie  pytała  co z  budżetem ogólnomiejskim,
informowała, że trwa weryfikacja. 
Jest  zaskoczona dzisiejszą  dyskusja  która miała  miejsce  już na wspólnym posiedzeniu  Komisji
obecnie na sesji . Każda inwestycja w mieście jest potrzebna bo będą z niej korzystać mieszkańcy.
„Góra frajdy”  to zadanie  z którego będzie można korzystać i w lecie i w zimie. Zabolało ją że jest
oszustem. 
Radny  Jakub  Wolski  zaproponował  aby  uspokoić  emocje  i  nie  obrażać  się  nawzajem.  
Jego zdaniem Radny Pięta i Siewiera mają trochę racji. Głównego problemu upatruje w regulaminie
głosowania nad budżetem obywatelskim. Burmistrz podawał  wcześniej przykład, że w poprzednich
latach  były  przypadki  e-maili  z  serwerów zagranicznych  i  te  głosy uznano za  nieprawidłowe.
Zatem  należało  umieścić  informację  w  regulaminie  że  takie  głosy  z  e-maili  z  serwerów
zagranicznych  i  tzw.  chwilówek  nie  będą  uwzględniane.  W  regulaminie  takie  zapisy  się  nie
znalazły, zatem na jakiej podstawie dokonywano tej weryfikacji. Udzielanie  odpowiedzi że ktoś
jest  mieszkańcem i  ma  ukończone 16 lat  również  może być  nieprawdziwe.  Ktoś  może  być  na
wakacjach  w Turcji  i  stamtąd   mógł  głosować na  dane  zadanie  inwestycyjne,  tego  nie  można
wykluczyć. Dlatego uważa, że należy stworzyć od podstaw nowy regulamin głosowania. 
Radny  Leszek  Plichta stwierdził,  że  jego  zdaniem  komisja  weryfikująca  postąpiła  słusznie.
Wysyłając e-maila z pytaniem upewniono się czy dana osoba istnieje. Nie odrzucono podejrzanych
głosów z automatu tylko zwrócono się z pytaniem. Istotnie regulamin jest niedoskonały. 
Radny Krystian Cipiński weryfikacja  głosów ma  swoje uzasadnienie, po to powołana została
komisja.  Na zadanie za którym lobbował również  oddano nieuczciwe głosy i  należy się  z tym
pogodzić. W roku przyszłym będzie kibicował za zadaniem Radnych jakim jest budowa w parku
Błonie toru pumptrac. 
Radny Krzysztof Janicki stwierdził, że  cwaniactwo komputerowe szerzy się w ostatnim czasie. 
Cztery  lata  temu  na  Górkach  była  podobna  sytuacja  że  głosowano  z  e-maili  zakładanych  na
serwerach w Singapurze, Tajwanie. Decyzją Zarządu Osiedla takich głosów nie uwzględniono przy
liczeniu.  W przypadku glosowania na zadanie na ul. Blich gdzie oddano 280 głosów z e- maili
zagranicznych i podjęto podobną decyzję. Osobiście popiera zmianę regulaminu głosowania. 
Posądzanie komisji  i Burmistrza że ci co liczą to wygrywają jest nadużyciem i  nieporozumieniem. 
Źle że to ma miejsce tu na tej sali.  Należy podejść do sprawy na chłodno  i zaproponował aby
dyskusję w tym temacie zamknąć. 
Radny Krzysztof Olko zabolało go stwierdzenie, że wskazał Panów Radnych jako manipulantów,
takie stwierdzenie nie padło.  Nie został  przekonany,  że o godz.  24-tej   z adresu „Kwiatek 1”,”
Kwiatek 2” ktoś uczciwie głosuje. Pomysł  Radnych na budowę toru pumptrac uznał za dobry który
można złożyć w roku przyszłym. Zaproponował zamknięcie dyskusji.
Radna Karina Sędkowska – Staszewska przypomniała, że rok temu zgłaszała swoje uwagi co do
głosowania papierowego nad budżetem obywatelskim. Głosować można w szkole, przedszkolu
i na zebraniu Zarządu Osiedla . Prosiła aby był wymóg podawania PESEL przy składaniu głosu. 
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Rozumie  rozgoryczenie  Radnych  Siewiery  i  Pięty  bo  ich  propozycja  wygrała  ale  nie  będzie
realizowana. Komisja weryfikująca głosy zastanawiała się jaki sposób weryfikacji będzie najlepszy
i  postanowiono  na  te  adresy  „stokrotka  1”,  ‘stokrotka  2”  wysłać  wiadomość  z  zapytaniem.
Poinformowała,  że  nie głosowała za takim sposobem weryfikacji głosów. 
Radny Mariusz Siewiera podziękował Radnemu Jakubowi Wolskiemu za wypowiedź. Radnemu
Krystianowi  Cipińskiemu  gratulował  wygranego  zadania  inwestycyjnego.  Nie  ma  odwagi
stwierdzić że 300 głosów oddanych na „tor pumptrac” to głosy fałszywe , bo tego nie wie. 
Sprawa jest nie jasna i dlatego w pracy komisji weryfikującej  chciał wziąć udział  jako obserwator. 
Nie posiada żadnej wiedzy ile  głosów wpłynęło po terminie, jak wyglądało głosowanie w ogóle.
W autorskim regulaminie  Burmistrza  jaki  był  na  stronie  Internetowej  miasta  i  jaki  przekazano
Zarządom Osiedli w §26  był zapis że głosowanie  w formie elektronicznej  trwa „do  11 grudnia br.
do godz16 –tej”, natomiast w formularzu elektronicznym zmieniono już godz. „do godz. 24 –tej”. 
Nie będzie  komentował tych działań samego Urzędu Miasta. Stwierdził,  że nie posądza nikogo 
o oszustwo tylko zastanawia się czy wybrana  metoda weryfikacji głosów była prawidłowa i jedyna.
Wnioskuje aby w przyszłości unikać takich sytuacji poprzez poprawę regulaminu. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz przeprosił  za  niedoskonały  regulamin.  Radny  posądził
Burmistrza  i  9  osób  z  komisji  w  tym  Radnych  o  oszustwo  publicznie.  
Radny Wolski pytał  dlaczego poddano głosy weryfikacji,  dlatego że taka była decyzja komisji.
Dlaczego  tego  nie  przewidziano,  dlatego  że  zakładano  że  ludzie  będą  uczciwie  głosować.  
Bo to uczciwość jest normą.
Radny Robert Wójcik  podziękował wszystkim, którzy poparli jego wniosek wypowiadając się  
w sprawie konieczności  zmiany regulaminu.  Budżet  obywatelski  powinien łączyć  a nie  dzielić,
szkoda że antagonizuje Radnych. Powinno się zrobić wszystko aby ten regulamin poprawić . 
Pod koniec stycznia  br. wchodzi w życie zmiana ustawy o samorządzie gminnym, będzie większa 
transparentność, zostaną opracowane nowe zasady dla budżetu obywatelskiego. 
Każda inwestycja w mieście jest ważna. Na tym dyskusję powinno się zakończyć. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska w związku ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym
 i  pracami  nad  ustawa  o  jawności  życia  publicznego  zajdzie  potrzeba  zmiany  statutu  miasta
w chwili gdy te dwie ustawy zaczną obowiązywać  trzeba będzie statut zmienić. 
Radny Jerzy Stobnicki zaproponował aby  w przyszłości do wszystkich komisji Rady Miejskiej 
w sprawach wyboru, wydawania oceny był delegowany przedstawiciel opozycji. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Marek  Boroski  zapytał  czy  można  w  tym  roku  wycofać  się
z inwestycji ogólnomiejskiej za 300 000 zł. 
Radny Mariusz Siewiera zwrócił  się do Radnych członków komisji weryfikującej, którzy poczuli
się oszustami i  urażeni. Przeprosił  ich w swoim i Radnego Pawła Pięty imieniu. 
Poprosił o protokół komisji z liczenia i weryfikacji głosów oraz o statystyki dla siebie i Radnego
Pawła Pięty, uważa że takie dokumenty powinny trafić do wszystkich Radnych. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  stwierdził,  że  czuje  nadal  się  dotknięty  przez  Radnego
Siewierę, który przeprosił Radnych a Burmistrz i urzędnicy  nadal w jego ocenie są oszustami. 
Z miejskiego zadania nie można się wycofać,  ponieważ zniechęciło by to  mieszkańców miasta do
budżetu obywatelskiego. 
Zapewnił,  że  przedstawiciele  Zarządów  Osiedli  zostaną  włączeni  do  prac  nad  regulaminem
głosowania. 
Radny Leszek Plichta stwierdził, że decyzję podjęła komisja a nie Burmistrz. Szukano najlepszego
rozwiązania i taką podjęto decyzję wspólnie. Osobiście  bierze odpowiedzialność za tą decyzję . 
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Pan Bogusław Bończak Zastępca Burmistrza dzięki budżetowi obywatelskiemu 5- 6 lat  temu
młodzi   mieszkańcy  zaangażowali  się  w  wybór  tych  inwestycji.  Ten  budżet  powstał  dzięki
inicjatywie  Radnych.  Dotychczas  nie  było  uwag,  problemów,  obrażania  się  nawzajem.  
Poprosił aby nie cyt. „zohydzano” budżetu obywatelskiego bo to jest fajna sprawa dzięki któremu
młodzi luzie  zaangażowali się w sprawy miasta. 
Pan  Kazimierz  Grocholewicz  członek  OSP  w  Łowiczu  podziękował   w  imieniu  własnym
i  Zarządu  za  pozytywne  ustosunkowanie  się  do  wniosku  OSP.  Otwiera  to  dalszą  drogę  na
pozyskanie  środków  finansowych  na  zakup  samochodu,  który  tak  naprawdę  jest  potrzebny   
w służbie na  rzecz mieszkańców  miasta i powiatu. 

Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.
19 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością  głosów. 
U c h w a ł ę  Nr LIV/359/2018

2/ Projekt uchwały w sprawie określenia Regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację
zadania  publicznego  z  zakresu  wychowania  przedszkolnego  oraz  kryteria  wyboru  ofert  -
przedstawiła Pani Joanna Mostowska Dyrektor Zakładu  Ekonomiczno-Administracyjnego.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili. 

Opinię  Komisji  Społecznej  -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina  Sadkowska-
Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny Leszek
Plichta.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały .
20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
U c h w a ł ę  Nr LIV/360/2018

3/ Projekt  uchwały w  sprawie  określenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  wychowania
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego 
w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat - przedstawiła Pani Joanna Mostowska Dyrektor
Zakładu Ekonomiczno-Administracyjnego w Łowiczu.

(stanowi załącznik)
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Radni uwag, pytań nie zgłosili. 

Opinię  Komisji  Społecznej  -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina  Sadkowska-
Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny Leszek
Plichta.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.
21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
U c h w a ł ę  Nr LIV/361/2018

4/ Projekt  uchwały w  sprawie  określenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  wychowania
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego 
w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat - przedstawiła Pani Joanna Mostowska Dyrektor
Zakładu Ekonomiczno-Administracyjnego w Łowiczu. 

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili. 

Opinię  Komisji  Społecznej  -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina  Sadkowska-
Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny Leszek
Plichta.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.
20 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
U c h w a ł ę  Nr LIV/362/2018

5/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Zakład  Gospodarki
Mieszkaniowej w Łowiczu kolejnych umów najmu i dzierżawy po umowach zawartych na
czas oznaczony z tymi samymi  stronami, których przedmiotem są te same nieruchomości
znajdujące się w zasobach Gminy Miasto Łowicz, pozostające w administracji tej jednostki
organizacyjnej  -  przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami,
Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.

(stanowi załącznik)

Radna Zofia Kroc -zapytała, czy są zaległości z opłatami.
Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego
i Rolnictwa  poinformowała, że nie ma zaległości w płatnościach. 

9



 
Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.
21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
U c h w a ł ę  Nr LIV/363/2018

Ad. 6
Informację  o  działaniach  w  okresie  między  Sesjami  –  przedstawił  Pan  Krzysztof  Kaliński
Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)

Radna Zofia Wielemborek zapytała o obchody 100 lecia Odzyskania Niepodległości, czy  komitet
obchodów  nie  rozważa  wydania  harmonogramu  imprez  jakie  są  planowane  w  związku
z obchodami. Aby mieszkańcy mogli z wyprzedzeniem zaplanować udział w tych imprezach. 
Radny Jakub Wolski w związku z wyliczeniem dotacji dla Gimnazjum Pijarskiego zapytał  
o ile cyt. „potaniał” uczeń.
Radny Dariusz Dzik  w sprawie „Mieszkań PLUS”  zapytał jakie są kryteria i gdzie można składać
wnioski. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  poinformował,  że  pełnomocnikiem  ds.  obchodów  
„100 wydarzeń  na 100 lecie  odzyskania  niepodległości”  jest  Pan Bogusław Bończak Zastępca
Burmistrza. W skład Honorowego Komitetu obchodów powołano: Biskupów Łowickich, Posłów
RP, Senatora RP woj. Łódzkiego, Przewodniczącego Rady Miejskiej i Powiatu, Starostę, Dyrektora
Muzeum, Honorowych Obywateli Łowicza. W skład komitetu organizacyjnego( takiego do pracy)
powołano  przedstawicieli  organizacji  i  stowarzyszeń,  dyrektorów  jednostek  organizacyjnych,
pracowników,  dyrektorów szkół. 
Pomysł Radnej Wielemborek zostanie wzięty pod uwagę, informator o imprezach zostanie wydany.
Podania intencyjne na   „Mieszkanie PLUS” można składać w sekretariacie,   do chwili  obecnej
złożono ok 20 podań. Jest to niezobowiązujące.  W przyszłości zostanie opracowany regulamin  
z kryteriami i wymogami.
Pani Agnieszka Sznicer  Specjalista  ds.  kontroli  poinformowała  że  kwota dotacji  ustalona  na
początku roku wynosiła 843 zł. Kwota po drugiej aktualizacji wynosiła 708,33 zł, różnica tj. kwota
o którą zmniejszył się koszt na jednego ucznia wynosi 134 ,67 zł.  
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  
do wiadomości.

Ad. 7
Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska poinformował, że odpowiedzi na interpelacje
i zapytania Radnych zostały udzielone w terminie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska poinformował, że do Rady Miejskiej wpłynęło
pismo  Kurii  Diecezjalnej  w  sprawie  odpowiedzi  na  przekazanie  stanowiska  Rady  Miejskiej
w Łowiczu dotyczącego działki przy ul. Miodowej. 

(stanowi załącznik)
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza odczytał odpowiedź miasta na pismo z Kurii
Diecezjalnej. 

(stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska poprosił Radnych, aby zgłaszali pomysły jak tą
sprawę dalej poprowadzić. Poinformował, że niektórych pism nie odczytuje, gdyż wszystkie pisma
są do wglądu w Biurze Rady. Poinformował, że do Rady Miejskiej wpłynęło pismo z Łódzkiego
Urzędu  Wojewódzkiego  w sprawie  sposobu  rozpatrzenia  wystąpienia  mieszkańców Spółdzielni
Mieszkaniowej „Domino” w Łowiczu z 13 listopada 2017 roku. Wpłynęło pismo z Regionalnej
Izby  Obrachunkowej  informujące  o  uchybieniach  i  nieprawidłowościach  po  doraźnej  kontroli
gospodarki finansowej w Mieście Łowicz w zakresie wykorzystani dotacji celowych otrzymanych
na  przeprowadzenie  wyborów  prezydenckich,  referendum  ogólnokrajowego  oraz  wyborów
parlamentarnych  w  2015  roku.  Wpłynęło  pismo  mieszkańców  osiedla  Zatorze  w  sprawie
wyeliminowania tranzytowego ruchu samochodowego w dzielnicach mieszkaniowych w Łowiczu.
Wniosek został poparty ponad 300 podpisami mieszkańców. Poinformował, że Burmistrz udzielił
odpowiedzi  wnioskodawcy  oraz  napisał  wniosek  do  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych
i Autostrad o podjęcie działań zmierzających do budowy nowego odcinka drogi krajowej nr 70
omijającego osiedle mieszkaniowe. 

(stanowią załączniki)
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza poinformował, że będzie popierał wszystkie
takie inicjatywy. Stwierdził, że Radni mogą głosować za oświadczeniem, w którym będą za budową
obwodnicy.  Poinformował,  że  będzie  przebudowa ul.  Bolimowskiej.  Plany budowy obwodnicy
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad posiadała, ale się zdezaktualizowały. Teraz trzeba
o tym przypomnieć. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Boroski złożył interpelacje w imieniu swoim
oraz Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Pana Henryka Zasępy w sprawie naprawy przepustu
pod drogą oznaczoną nr 447 (obręb Małszyce) biegnącą od ul. Blich w kierunku północnym. 

(stanowi załącznik)
Poinformował, że budynek, w którym są mieszkania komunalne przy ul. 1-Maja ma fundamenty
w bardzo złym stanie. Zapytał, czy nie należy tych fundamentów wzmocnić. 
Radny Robert  Wójcik złożył  zapytania  w sprawie wykonania inwestycji  pod nazwą „Budowa
kanalizacji sanitarnej w ul. Czajki”. Złożył interpelację w sprawie wykonania sygnalizacji świetlnej
na przejściu dla pieszych przy skrzyżowaniu ul. Kaliskiej z ul. Włókienniczej oraz przejścia dla
pieszych na ul. Kaliskiej na wysokości ul. Dziewiarskiej. 

(stanowią załączniki)
Poinformował,  że  w  ramach  programu  „Za  życiem”  można  starać  się  o  środki  na  mieszkania
chronione.  Zapytał,  czy  miasto  zamierza  wnioskować  o  środki  na  wykonanie  tych  mieszkań.
Poinformował,  że Bank Gospodarki  Krajowej  w marcu będzie przyjmował  wnioski na budowę
mieszkań socjalnych. Dofinansowanie jest w wysokości 50%. Miasto mogło by uzyskać środki na
wyremontowanie  budynku  przy  ul.  Akademickiej.  Zapytał,  czy  miasto  jest  zainteresowane
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przystąpieniem  do  tego  programu.  Przypomniał,  że  w  podobny  sposób  miasto  otrzymało
dofinansowanie na Punkt Pomocy Mieszkaniowej. Poinformował,  że zmieniła się ustawa Prawo
Wodne, został  wprowadzony podatek od wód opadowych od dużych powierzchni.  Zapytał,  czy
były  już  wstępne  analizy  w  tym  temacie.  Zapytał,  czy  ZUK  pobiera  opłaty  za  podłączenie
kanalizacji sanitarnej i wodociągu do posesji. 
Radny Krystian Cipiński złożył wniosek razem z Radnym Krzysztofem Olko o nadanie tytułu
Honorowego Obywatela Miasta Łowicza panu Maciejowi Rybusowi.

(stanowi załącznik)
Radny Krzysztof Janicki poinformował, że wymieniane są wiaty przystankowe. Przypomniał, że 
Zarząd  Osiedla  Górki  występowało  zamontowanie  dwóch  wiat  przystankowych  z  demontażu.
Zapytał, kiedy wiaty używane mogą być zainstalowane na osiedlu. Przypomniał, że potrzebny jest
samochód destruktu na ul. Łęczycką na jej ślepą część. Burmistrz obiecał, że po sfrezowaniu ul. 1
Maja zostanie dostarczony destrukt. Poprosił, żeby o tej sprawi pamiętać. 
Radna  Zofia  Kroc zgłosiła  interpelację  wspólnie   z  Radną  Zofią  Wielemborek  w  sprawie
powołania wielopokoleniowego chóru miejskiego. 

(stanowi załącznik)
Zapytała w imieniu mieszkańców obrębu Zielkówka, jak będzie odbywał się ruch pojazdów na czas
budowy ronda przy ul. 1 Maja. Podobno ul. 1 Maja ma zostać zamknięta na 4 miesiące. Zapytała,
kiedy planowane jest to zamknięcie. Poinformowała, że został powołany Komitet do organizacji
uroczystości  z  okazji  100-  lecia  niepodległości.  Poprosiła  Pana  Bogusława  Bończaka  Zastępcę
Burmistrza, aby do tego komitetu należeli również przedstawiciele Zarządów Osiedli. Zapytała, czy
miasto sprzedało nieruchomość na ul. Niciarnianej po dawnej noclegowni. Zapytała, czy znaleziono
pomieszczenie dla Amazonek oraz harcerzy.
Radny  Krzysztof  Wieteska  złożył  interpelację  w  sprawie  wybudowania  chodnika  lub  ścieżki
pieszo-rowerowej w ul. Arkadyjskiej. 

(stanowi załącznik)
Radna Karina Sędkowska-Staszewska zapytała,  jakie  plany ma  miasto  odnośnie  budynku  po
byłej  Szkole  Podstawowej  nr  5  zlokalizowanego  na  tyłach  Szkoły  Podstawowej  nr  4.
Poinformowała, że budynek oraz ogrodzenie bardzo szpecą i zagrażają bezpieczeństwu dzieci. 
Są tam wystające druty potłuczone szyby. Przypomniała, że na poprzedniej Sesji Rady Miejskiej
Burmistrz prosił, żeby wycofała wniosek o zabezpieczeni środków na przedłużenia ścieżki pieszo-
rowerowej w ul. Stanisławskiego,  od ronda Księstwa Łowickiego do Szkoły Podstawowej nr  4.
Zapytała, kiedy Burmistrz wprowadzi środki na tą inwestycję do budżetu miasta. 
Radny Krzysztof Olko  zapytał,  czy istnieje możliwość rozpoczęcia prac związanych z budową
ronda przy ul. 1 Maja w czasie wakacji, kiedy ruch w mieście jest mniejszy. Wiele osób dowozi
dzieci do szkoły tą drogą. Zapytał, czy można negocjować przesuniecie tych prac w czasie.
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz Miasta Łowicza poinformował,  że po rozmowie  z Panem
Januszem Wróblem wicedyrektorem Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 wykonany został rów
przy ul. Seminaryjnej. Stwierdził, że jest szerszy problem z przejściem przy drodze gruntowej od
ul. Poznańskiej. Wina nie leży po stronie miasta. Stwierdził, że rów był niedrożny na prywatnych
posesjach.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Boroski poinformował, że chodzi o mostek na
drodze do wiaduktu przy działce państwa Brzozowskich.  
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  Łowicza poinformował,  że  rów  jest  zarwany
i niedrożny na prywatnych posesjach
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Boroski poinformował, że mostek zarwany jest
na gruncie miejskim. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza poinformował,  że otrzymał informacje, że
mostek  jest  zarwany  na  prywatnych  posesjach.  W  sprawie  budynku  przy  ul.  1  Maja,  miasto
zastanawia  się  co  z  tym  zrobić.  Rozważane  jest  przesiedlenie  mieszkańców.  Wtedy  działkę
z budynkiem będzie można sprzedać.  Poinformował,  że planowane jest  doświetlenie  przejść dla
pieszych na terenie miasta. Miasto złożyło wniosek o dofinasowanie do Urzędu Wojewódzkiego
w sprawie  mieszkań  chronionych  w  budynku  przy  ul.  Akademickiej.  Uzyskanie  zgody  na
otrzymanie  dofinasowania  na  budowę  mieszkań  socjalnych  nie  byłoby  tak  proste  jak  przy
uzyskaniu  funduszy  na  Punkt  Pomocy  Mieszkaniowej.  Poinformował,  że  do  granicy  posesji
przyłącza  kanalizacyjne  i wodociągowe  wykonuje  Zakład  Usług  Komunalnych.  Na  działce
prywatnej wykonanie przyłącza jest płatne. Do rozpatrzenia kandydata na Honorowego Obywatela
Miasta  Łowicza  musi  być  powołany  uchwałą  Sąd  Honorowy.  Do  Sądu  Honorowego  należą
Burmistrz, Przewodniczący Rady, wybrani Radni. Sąd Honorowy rozpatruje wniosek, zgłasza na
sesji i opiniuje. Dwie wiaty przystankowe zostaną zamontowane na parkingu za Ratuszem. Będzie
pamiętał  o  dwóch  wiatach  przystankowych  do  zamontowania  na  os.  Górki  oraz  o  destrukcie.
Poinformował,  że  rozmawiał  na  wielu  spotkaniach  z  paniami,  które  śpiewają  w  planowanym
Chórze Wielopokoleniowym. Obiecał, że tym tematem się zajmie. Poinformował, że trudno będzie
wykonać  rondo  tak,  żeby  utrzymać  ciągły  ruch  na  ul.  1  Maja.  Problemem  jest  wykonanie
kanalizacji, infrastruktury. Miasto będzie szukało dodatkowych rozwiązań. Jest harmonogram prac.
Zgodził  się,  że  w  wakacje  ruch  jest  mniejszy.  Może  do  Bożego  Ciała  tą  inwestycję  uda  się
wykonać.  Stwierdził,  że nie ma dobrego terminu.  Działka na ul.  Niciarnianej  została  sprzedana
w ubiegłym roku.  Miasto  czekało  na uprawomocnienie  się  uchwały w sprawie  gospodarowania
lokalami  użytkowymi.  Poinformował,  że  w  najbliższym  czasie  zostanie  omówiony  temat
pomieszczeń  dla  Amazonek  i  harcerzy.  Ścieżka  pieszo-rowerowa  na  ul.  Arkadyjskiej  nie  jest
wykonana gdyż jest częścią projektu p.n. Perły Księstwa Łowickiego. Został ogłoszony przetarg na
wykonanie dokumentacji.  Zgłosił  się jeden wykonawca z większa kwotą niż  była zaplanowana.
Miasto  wystąpiło  do  Starosty  Łowickiego,  Wójta  Gminy  Łowicz  i  Wójta  Gminy  Nieborów
o zwiększenie środków na tą inwestycję  aby móc rozstrzygnąć przetarg.  Ulica  Arkadyjska jest
jedyną częścią miejską w tym projekcie.
MUKS jest zainteresowany wynajęciem budynku po byłej Szkole Podstawowej nr 5. Póki co nie
ma ostatecznego porozumienia. Ścieżka pieszo-rowerowa w ul. Stanisławskiego, od ronda Księstwa
Łowickiego do Szkoły Podstawowej nr 4 jest wpisana w budżecie miasta na 2018 roku w dotacji
dla Starostwa Powiatowego. Jeśli środków zabraknie miasto zwiększy kwotę dofinansowania. 
Radny Krystian Cipiński  w nawiązaniu do złożonego wniosku o przyznanie tytułu Honorowego
Obywatela Łowicza Maciejowi Rybusowi zapytał  Sekretarz Miasta czy na dzisiejszej sesji można
powołać Sąd Honorowy. W skład Sądu Honorowego wchodzi Burmistrz, Przewodniczący Rady,
czterech Radnych. Zapytał, jak Radni są powoływani do Sądu Honorowego. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska zaproponował,  żeby  omówić  ten  temat  na
kolejnej Sesji Rady Miejskiej. 
Radny  Krystian  Cipiński  poprosił  o  przygotowanie  uchwały  w  sprawie  powołania  Sądu
Honorowego. 
Radny Krzysztof Wieteska  dochodzą pogłoski, że miasto  nie  dotrzymało jakiegoś terminu i PKP
nie zabezpieczyło środków  na budowę wiaduktu.
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Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza przyznał, że rozmowy z PKP nie należą do
łatwych ale o takim zagrożeniu nic mu nie wiadomo.  Miasto zobowiązało się do budowy dróg
dojazdowych do wiaduktu, i w niczym nie uchybiło. 
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK  zgodnie z nowym prawem wodnym w gestii Burmistrza
miasta jest opłata za zmniejszoną retencję. Opłata ta dotyczy podmiotów spełniających 3 warunki
łącznie:
- posiadania działki w mieście przy ul. nieskanalizowanej,
- działka ta posiada powierzchnię powyżej 2 5000m2,
-  działka jest utwardzona w większej części powierzchni niż 70%.
W Starostwie Powiatowym nie działa jeszcze system informacji geodezyjnej na podstawie którego
można  określić  wielkość  działek  należących  do poszczególnych  właścicieli.  Nie  można jeszcze
wydawać decyzji i naliczać opłat. Poinformował, że w mieście pozostanie tylko 10% tych opłat,
90% opłaty zostanie przekazane do Wód Polskich . 
Pan Janusz Michalak Dyrektor ZUK  poinformował, że ZUK nie pobiera opłat za podłączenie się
do  wodociągu  jak  i  odprowadzania  ścieków.  W  przypadku  podłączeń  do  nowo  wybudowanej
kanalizacji to projekt obejmuje podłączenie  do  granicy działki lub do studzienki.
Pan  Bogusław  Bończak  Zastępca  Burmistrza  poinformował,  że  Komitet  Honorowy
i organizacyjny został powołany zarządzeniem Burmistrza. 
Jeśli  Przewodniczący  Zarządów  Osiedli  wyrażą  chęć  udziału  w  tym  komitecie  to  serdecznie
zaprosił do współpracy. Zaprosił na spotkanie wszystkich którzy mają pomysły w dniu 31 stycznia
br. o godz. 16.30 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. 
Pan  Piotr  Tarczyński  poruszył  problem  wyeliminowania  ruchu  tranzytowego  z  ulicy
Warszawskiej  i  ul.  Bolimowskiej.  Sytuacja  jest  dramatyczna  i  się  pogarsza,  dzielnica  jest
rozjeżdżana przez TIR- y. 
Pod koniec roku ubiegłego mieszkańcy tych dzielnic wystosowali pismo do Generalnej Dyrekcji
Dróg Krajowych i Autostrad o wyeliminowanie tranzytowego ruchu samochodowego w dzielnicach
mieszkaniowych.  Zebrano  ponad  400  podpisów  mieszkańców.  Proponując  pilne  wykonanie
bezpośredniego połączenia pomiędzy drogami krajowymi 70 i 92. W odpowiedzi  poinformowano,
że propozycja ta została zgłoszona do Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa i zgłoszono ją do
kolejnej perspektywy finansowej Unii Europejskiej na lata 2021 – 2027. 
Zwrócił  się z prośbą o wyznaczenie osoby  z Urzędu Miejskiego zajmującej się tą sprawą.
Wiadomym jest, że w tej sprawie Burmistrz występował z pismem do GDKKIA, zapytał czy miasto
otrzymało odpowiedź.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  Łowicza  stwierdził,  że z  dużym  zrozumieniem
dyskutowano  o  tym  podczas  obrad  dzisiejszej  Sesji  Rady.  Miasto  wystosowało  2  pisma,  ale
odpowiedzi jeszcze nie otrzymało.
Wyznaczył Pana Grzegorza Pełkę Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów do pilotowania tej
sprawy z ramienia Urzędu Miejskiego w Łowiczu. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska  zapewnił, że miasto podejmie dalsze oficjale działania,
Radni  podejmą  mniej  oficjalne  działania  w  celu  wyeliminowania  tranzytowego  ruchu
samochodowego w dzielnicach mieszkaniowych.

Ad. 8
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  następna  Sesja  planowana  jest  na  dzień
22 lutego 2018 r. godz. 12.00.
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Informację  o  planowanych  posiedzeniach  komisji  w  miesiącu  lutym  2017r.  przedstawił
Przewodniczący Rady Miejskiej.

( stanowi załącznik)

Ad. 9
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady LIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

 

Protokołowała:

Jadwiga Kardjalik

Katarzyna Marczak
Sekretarz Sesji:

Jerzy Stobnicki
Przewodniczący Rady:

Michał Trzoska
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